
Zápisnica zo zasadnutia komisie kultúry 

dňa 22. augusta 2023 

 

Prítomní: Miroslav Kisty, Jaroslav Čúrny, Filip Kaľavský, Eva Bučková, Ján Hakoš, Ján Paľo, Erika Šimková 

Program:  

1. Podiel a spolupráca kultúrnych zariadení v správe KSK na rozvoji kultúry v meste Michalovce. 

2. Prerokovanie VZN o pešej zóne v meste Michalovce. 

3. Rôzne. 

 

Zasadnutie komisie otvoril a viedol Mgr. art. Miroslav Kisty. Za neúčasť na komisii sa ospravedlnili Tímea 

Sotáková, Eva Muchová, Michal Korpa. Prítomní členovia komisie odsúhlasili program rokovania. 

Rokovanie  

1. Podiel a spolupráca kultúrnych zariadení v správe KSK na rozvoji kultúry v meste Michalovce 

- Zemplínske múzeum – informovala riaditeľka S. Rovňáková – majú už pripravený predbežný plán 

podujatí na budúci rok. Uviedla stručný prehľad podujatí v tomto roku: výstava Múzeum v čase – 

Mousson u šľachty, vo februári sa konalo divadlo pre deti Zlatá rybka, k Veľkej noci bola výstava Krása 

veľkonočnej škrupinky, v apríli sa konala konferencia Kaštiele ako sídla múzeí, praktická maturitná 

skúška SOŠ obchodu a služieb, v máji sa konala archijerejská liturgia v rotunde, Noc múzeí a galérií. 

Organizovali aj komerčné akcie pre súkromné firmy, pozitívne hodnotia fakt, že tieto podujatia 

privedú do múzea aj ľudí, ktorí by tam inak neprišli. V lete zorganizovali dva koncerty klasickej hudby, 

letný tábor pre deti, podujatie na šľachtickom dvore a večerná prehliadka kaštieľa.  

- V jeseni chystajú výstavu s vernisážou Šľachtické panstvo spod Vihorlatu, Festival duchov a strašidiel, 

v novembri otvárajú novú archeologickú expozíciu, v decembri tradičnú Silvestrovskú vernisáž. 

Prehľad aktivít a podujatí Zemplínskeho múzea je zverejnený aj na stránke Terra Incognita a tiež 

dotvorsa.sk. 

- Predseda komisie sa informoval, či múzeum plánuje nejaké podujatia v novom roku k 780. výročiu 

mesta – vlastné podujatie zatiaľ nemajú, spoluprácu s mestom vítajú. 

- Predseda komisie sa tiež informoval, ako múzeum vníma rekonštrukciu Kostolného námestia – 

hodnotia pozitívne, zvýšil sa pohyb ľudí na námestí, čo je skvelé. Otázne vnímajú vstup do areálu, 

plánuje sa rekonštrukcia koniarne, príp. pri realizácii väčších koncertov bude potrebný prístup ťažkej 

techniky. 

- Riaditeľka sa informovala, či podujatia v perku Kerta budú pokračovať aj v budúcom roku a či budú 

opäť s bezplatným vstupom – predseda: park Kerta bol rekonštruovaný cez projekt a preto sa tam päť 

rokov nemôžu konať komerčné podujatia so vstupným, podujatia v budúcom roku mesto určite chce 

organizovať, rozsah a ďalšie detaily sa dajú dohodnúť. 

- Krajská hvezdáreň a Zemplínske kultúrne centrum – informovala riaditeľka A. Navrátilová – v tomto 

roku zorganizovali Medzinárodný deň hvezdární a planetárií, denné letné tábory (3 turnusy). 

V druhom polroku chystajú oslavy 70 rokov osvetovej činnosti – exteriérová výstava, v októbri 

chystajú väčšie podujatie a tiež interiérovú výstavu k výročiu. 

- Pozitívne hodnotia aktivity v Kerte a vidia priestor na spoluprácu. Dobre je rozbehnutá aj spolupráca 

s Českým spolkom, robia každý mesiac popularizačnú prednášku. Rovnako dobrá je spolupráca 

s dennými centrami, seniori sú veľmi aktívni. 

2. Prerokovanie VZN o pešej zóne v meste Michalovce 

- Bod uviedla hovorkyňa mesta M. Stričková – kamene zmiznutých, stolpersteine, sú svetový tzv. 

decentralizovaný pamätník na pamiatku obetí holokaustu, židov a spravidla sú osádzané v danom 

meste v blízkosti miesta, na ktorom kedysi žili, pokiaľ je známa adresa. Mesto dostalo ešte v roku 2019 



požiadavku o osadenie piatich takýchto kameňov a opätovne v tomto roku ďalších 16 kameňov. 

Týchto 16 kameňov bude osadených v blízkosti miniatúry židovskej synagógy pred budovou 

mestského úradu, lebo nie je známa adresa, kde rodina žila. Pri zvyšných piatich je adresa známa (žili 

v blízkosti dnešnej Gorkého ulice), preto je potrebné zmeniť text VZN, aby bolo možné kamene osadiť 

v centrálnej mestskej zóne, nie len pred budovou úradu.  

- Prítomní členovia komisie zmenu VZN odsúhlasili. 

3. Rôzne  

- Predseda komisie: samospráva zverejnila anketu k zmene námestia a domnieva sa, že aj zo strany 

komisie by mali prísť podnety, preto do ďalšieho zasadnutia komisie by si mali členovia komisie 

premyslieť podnety k zmenám na pešej zóne v mene komisie kultúry. 

- F. Kaľavský: vzniesol námietku voči obsahu rubriky Mižo z varoša v novinách Michalovčan, v zmysle, 

že témou rubriky by malo byť aktuálne dianie v meste a okolí, témy lokálne, nie celoslovenské, 

nadnárodné, politické, vníma to ako podprahovú propagáciu určitých politických strán. 

 

 

 

 
 

Mgr. art. Miroslav Kisty  
predseda komisie  

Zapísala: Mgr. Marcela Andréová  


